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PROJEKT 

RO. 0002.48.2018  

Protokół Nr XLVIII/18 
z sesji Rady Miejskiej w Chocianowie 

w dniu 27 września 2018 r. 
 

Punkt 1. 

Obrady XLVIII sesji Rady Miejskiej w Chocianowie otworzył o godz. 15.45 Przewodniczący Rady 

Miejskiej Janusz Zielony. Przywitał wszystkich zebranych i stwierdził, że radni otrzymali materiały 

wraz z porządkiem obrad oraz poinformował zebranych, że sesja została zwołana na wniosek 

Burmistrza w trybie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Sesja odbyła 

się w budynku Urzędu Miasta i Gminy w Chocianowie przy ul. Ratuszowej 10, w sali nr 16. 

Na stan 15 radnych, w sali obecnych jest 14 radnych. 

Nieobecni radni: Edyta Malukiewicz. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.  

W obradach uczestniczyli również: 

Franciszek Skibicki – Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów, 

Stanisława Potoczna – Skarbnik Miasta i Gminy Chocianów,  

Dorota Czukiewska – Naczelnik Wydziału Rozwoju i Utrzymania, 

Sołtysi sołectw Gminy Chocianów – wg listy obecności, 

Dyrektorzy Jednostek Organizacyjnych Gminy Chocianów – wg listy obecności, 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego oraz warunków zwalniania z tych opłat   – projekt Nr 303.2018. 

3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia jednostek budżetowych 

gromadzących dochody na wydzielonym rachunku bankowym, źródeł tych dochodów i ich 

przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planu finansowego dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku i wydatków nimi finansowanych, dokonywania 

zmian w tym planie oraz ich zatwierdzania -  projekt Nr 304.2018. 

4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie lokalnego programu wspierania edukacji 

uzdolnionych uczniów szkół podstawowych i gimnazjum, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Chocianów - projekt Nr 305.2018. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych warunków wspierania edukacji 

uzdolnionych uczniów – projekt Nr 306.2018. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie odpowiedzi na skargę Wojewody Dolnośląskiego na uchwałę      

w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Parchów – projekt Nr 307.2018. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w mieście Chocianów -  projekt  

Nr 308.2018.  

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 

Województwa Dolnośląskiego – projekt Nr 309.2018. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Gminy Chocianów na stałe 

obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych – projekt Nr 310.2018. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Chocianów – projekt Nr 313.2018. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Chocianów na 2018 rok – projekt             

Nr 314.2018. 

12. Zamknięcie obrad.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Czy są jakieś uwagi do porządku obrad? 

Radny Norbert Piotrowski: Ja bym chciał wnieść jeszcze do porządku obrad te punkty, które nie były 

zrealizowane na poprzedniej sesji – „Informacje i komunikaty Przewodniczącego” oraz „Interpelacje, 

wnioski i zapytania radnych i udzielenie odpowiedzi”. 

Radny Krzysztof Leszczyński: Ja mam w zasadzie pytanie jedno. Dlaczego w porządku obrad nie ma 

projektu uchwały, które wnieśliśmy dwie sesje temu? To jedno, a tutaj odpowiadając koledze – 

byłoby to niezgodne ze statutem, bo statut mówi, że sesja zwołana na podstawie art. 20 ust. 3 – 

wygląda tak, jak wygląda, jak projektodawca prponuje. 

Radny Krzysztof Kowalczyk: Chciałem zwrócić uwagę panu Przewodniczącemu byłemu, że po 

pierwsze – porządek obrad został ułożony przez pana Burmistrza, więc proszę mieć pretensje do pana 

Burmistrza. Natomiast zmiana porządku obrad, czyli dopisanie punktu np. „Wnioski, zapytania, 

interpelacje” można przegłosować bezwzględną większością. Ta zmiana porządku musi być poddana 

pod głosowanie za zgodą wnioskodawcy sesji, czyli pana Burmistrza. 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Proszę Państwa, w ubiegły piątek była 

sesja Rady Miejskiej w Chocianowskim Ośrodku Kultury, została zamknięta nie wyczerpując porządku 

obrad, gdzie były te punkty i uważam, że dzisiaj jest bezcelowym wracanie do tego tematu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Czyli rozumiem, że pan Burmistrz nie wyraża zgody? 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Nie. 
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Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: No, tak. Jeżeli analogicznie przyjmujemy 

ten projekt porządku obrad z tamtej sesji, no tam był zapis jeszcze ”Interpelacje i zapytania radnych”. 

Jest analogicznie, co do tamtej sesji, bo musimy te punkty zrealizować.  W związku z tym, że ta sesja 

się nie odbyła, wnioskujemy, żeby można było porozmawiać normalnie, mamy tematy różne. To, że 

sesja nadzwyczajna, w związku z tym, że wtedy nie odbyła się i będziemy rozmawiać o tych punktach, 

czyli „Interpelacje i zapytania radnych” uważam, że są w tym momencie zasadne. 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Jeszcze raz podkreślam, że poprzedni mój 

wniosek dotyczył sesji z pełnymi punktami. W związku z powyższym, że radni zrezygnowali z tych 

punktów – bo trzeba przyznać, że podczas obrad było 7-dmiu radnych i można było sesję skończyć. 

Jeśli Przewodniczący zamknął sesję, uważałem, że nie ma problemu, nie ma tematu i do tego tematu 

nie zamierzam wracać.  

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Podtrzymuję ten wniosek, żeby 

wprowadzić do porządku obrad ten punkt „Interpelacje i zapytania radnych”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Nie ma pani Mecenas? Uważam, że porządek obrad 

przedstawiony przez pana Burmistrza będziemy realizować w takim kształcie, jaki mamy. 

Przewodniczący poddał porządek obrad pod głosowanie: 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 4 

Porządek obrad został przyjęty do realizacji. 

 

Punkt 2. 

W sali obecnych było 14 radnych. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego oraz warunków zwalniania z tych opłat   – projekt Nr 303.2018. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości 

opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego oraz warunków zwalniania z tych opłat   – projekt 

Nr 303.2018. Czy komisje wypracowały stanowisko? 

Radny Bronisław Klita: Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Radny Jerzy Likus: Komisja ds. rozwoju gminy, rolnictwa i bezpieczeństwa publicznego - w związku  

z tym, że się nie odbyło posiedzenie komisji, członkowie komisji będą głosować indywidualnie.  

Radny Marek Skorny: Komisja Oświaty pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Otwieram dyskusję. Czy są jakieś pytania? 

Radny Bogdan Nuciński: Panie Burmistrzu, panie Przewodniczący, Szanowna Rado – proponuję 

wnieść autopoprawkę do projektu tej uchwały w punkcie 2 tam, gdzie jest mowa o całkowitym 
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zwolnieniu z opłat. Moim zdaniem, brakuje jeszcze jednego podpunktu albo ewentualnie można 

poszerzyć podpunkt „a”, w którym należałoby dopisać, a podpunkt „a” w projekcie brzmi 

następująco: „Dziecko posiadające orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego, o którym mowa    

w art. 127 ust. 10 ustawy Prawo oświatowe”. Ja bym tutaj proponował, żebyśmy ewentualnie 

dopisali: „Dziecko posiadające orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego i półsieroty”. Bo 

wszystkie punkty, które tutaj mamy zawarte, uwzględniają pewne rzeczy, które mają miejsce. 

Natomiast to, o czym mówię takiego odniesienia nie ma. Ja wiem przynajmniej o jednym takim 

przypadku, że dwójka dzieci wychowywane jest przez jednego z rodziców.  

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado – nie 

znamy takiej sytuacji, żeby dziecko półsierota uczęszczało do przedszkola. Ale ten zapis z niczym nie 

koliduje, to mogą być pojedyncze przypadki – zaznaczam, nie mylić z osobami samotnie 

wychowującym dzieci. Można dopisać ten punkt, jeśli taka sytuacja będzie, złożona sytuacja – ja 

popieram ten wniosek.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Głosujemy wniosek pana Nucińskiego do tego 

projektu uchwały. 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Rada Miejska przyjęła wniosek do projektu uchwały radnego Bogdana Nucińskiego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony poddał projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego oraz warunków zwalniania z tych opłat   

– projekt Nr 303.2018 - pod głosowanie: 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Rada przyjęła projekt uchwały do realizacji. 

 

Punkt 3. 

W sali obecnych było 14 radnych. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia jednostek budżetowych 

gromadzących dochody na wydzielonym rachunku bankowym, źródeł tych dochodów i ich 

przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planu finansowego dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku i wydatków nimi finansowanych, dokonywania zmian w tym planie oraz ich 

zatwierdzania -  projekt Nr 304.2018. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Proszę komisje o opinię.  
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Radny Bronisław Klita: Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Radny Jerzy Likus: Komisja ds. rozwoju gminy, rolnictwa i bezpieczeństwa publicznego  członkowie 

komisji podejmą decyzję w głosowaniu indywidualnym.  

Radny Marek Skorny: Komisja Oświaty pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Chciałem tylko poinformować, żeby 

wszyscy wiedzieli o co chodzi. Jest to typowo techniczna sprawa. Od 1-go września „Przedszkole 

Integracyjne” zmieniło nazwę na „Przedszkole z Oddziałami Integracyjnymi” - dlatego należało taką 

poprawkę techniczną do naszej uchwały wprowadzić. Powiem, dlaczego to nastąpiło. W oddziale 

integracyjnym maksymalna ilość dzieci, które mogą przebywać to 20. Natomiast, z uwagi na duże 

zapotrzebowanie, tych oddziałów nie było na pełne przedszkole, nie było sensu, bo Kuratorium              

w tym roku powiedziało jednoznacznie, że jeśli się nazywa integracyjne, to we wszystkich oddziałach 

musi być po 20-cioro dzieci. Nie byłoby sensu mieć przedszkole i praktycznie odmawiać rodzicom 

przyjęcia dziecka do przedszkola, dlatego to zostało zmienione. W tej chwili jest 150-cioro dzieci          

w tym przedszkolu i w zasadzie wszystkie dzieci zostały przyjęte. 

Rada Miejska w głosowaniu: 

Za - 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

przyjęła projekt uchwały do realizacji. 

 

Punkt 4. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  lokalnego programu wspierania edukacji 

uzdolnionych uczniów szkół podstawowych i gimnazjum, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Chocianów - projekt Nr 305.2018.  

W sali obecnych było 14 radnych.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Proszę komisje o opinie. 

Radny Bronisław Klita: Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Radny Jerzy Likus: Komisja ds. rozwoju gminy, bezpieczeństwa i rolnictwa – członkowie komisji 

indywidualnie podejmą decyzję w czasie głosowania. 

Radny Marek Skorny: Komisja Oświaty pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Otwieram dyskusję.  

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Kolejna uchwała, która wynika ze zmiany 

funkcjonowania i organizacji naszych szkół. Nie będziemy mieli w krótkim czasie gimnazjum                        

i należałoby to dostosować do obecnej sytuacji w szkole podstawowej. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Czy są jakieś pytania do projektu uchwały? Nie 

widzę.  

Rada Miejska w głosowaniu: 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

przyjęła projekt uchwały do realizacji. 

 

Punkt 5. 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych warunków wspierania edukacji uzdolnionych 

uczniów – projekt Nr 306.2018. 

W sali obecnych było 14 radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Proszę komisje o opinie. 

Radny Bronisław Klita: Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Radny Jerzy Likus: Komisja ds. rozwoju gminy, bezpieczeństwa i rolnictwa – członkowie  komisji 

indywidualnie podejmą decyzję w czasie głosowania. 

Radny Marek Skorny: Komisja Oświaty pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych. 

Rada Miejska w głosowaniu: 

Za - 14 

Przeciw - 0 

Wstrzymało się – 0 

przyjęła projekt uchwały do realizacji. 

 

Punkt 6. 

Podjęcie uchwały w sprawie odpowiedzi na skargę Wojewody Dolnośląskiego na uchwałę                                          

w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Parchów 

– projekt Nr 307.2018. 

W sali obecnych było 14 radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Proszę komisje o opinie. 

Radny Bronisław Klita: Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Radny Jerzy Likus: Komisja ds. rozwoju gminy, bezpieczeństwa i rolnictwa – członkowie komisji 

indywidualnie podejmą decyzję w czasie głosowania. 

Radny Marek Skorny: Komisja Oświaty pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Otwieram dyskusję.  
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Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Na poprzedniej sesji omawiałem ten 

temat. Proszę Państwa, zostały uchwalone zmiany do planu zagospodarowania przestrzennego, które 

zostały opublikowane, czyli weszły do obrotu prawnego. Nie mniej jednak, po czasie Wojewoda 

zaskarżył tę uchwałę, właściwie uchwałę aż z 2013 roku. Nie ma innego wyjścia, niech Sąd zdecyduje 

w tej kwestii – czy podtrzymuje nasze stanowisko czy stanowisko Wojewody Dolnośląskiego? Przy 

czym chciałem zwrócić uwagę, że jutro jest ostateczny termin przesłania tego dokumentu do Sądu. 

Inaczej będą kary przewidziane prawem. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Czy są jakieś pytania do projektu uchwały? Nie widzę. 

Rada Miejska w głosowaniu: 

Za - 14 

Przeciw - 0 

Wstrzymało się – 0 

przyjęła projekt uchwały do realizacji. 

 

Punkt 7.  

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w mieście Chocianów -  projekt  

Nr 308.2018.  

W sali obecnych było 14 radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Proszę komisje o opinie. 

Radny Bronisław Klita: Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Radny Jerzy Likus: Komisja ds. rozwoju gminy, bezpieczeństwa i rolnictwa – członkowie komisji 

indywidualnie podejmą decyzję w czasie głosowania. 

Radny Marek Skorny: Komisja Oświaty pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Proszę Państwa, jest to uchwała, która 

nadaje nazwę ulicy na nowym osiedlu. Czuję się w obowiązku poinformować, że w związku 

uruchomieniem tego osiedla, będzie problem z oczyszczalnią ścieków. Praktycznie jest to w pobliżu 

oczyszczalni ścieków, ale uchwała Rady z 2013 roku przekształcając te grunty na grunty mieszkaniowe 

powoduje to, że samorząd będzie musiał rozwiązać problem osadów. Dzisiaj wyjścia nie ma. Ale 

problem jest większy niżby się wydawało. 

Radny Krzysztof Kowalczyk: Panie Burmistrzu, czy tam są jeszcze jakieś wnioski o pozwolenie na 

budowę albo jakieś zaczątki budownictwa w tym terenie? Czy jeszcze mamy czas na jakieś 

ewentualne zmiany, czy przyszła kadencja później się tym zajmie? Czy w tej chwili jest już jakieś 

realne niebezpieczeństwo? 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Realne niebezpieczeństwo jest takie, że      

w tej chwili samorząd nie ma wyjścia. Została podjęta uchwała, która ma moc prawną. W tej chwili 
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jest zmiana planu i powrót do gruntów rolniczych skutkuje roszczeniem osoby, która jest 

właścicielem tych gruntów, o odszkodowanie w stosunku do Gminy. Gmina, robiąc zmiany do planu 

winna się zastanowić, co to da, jakie będą skutki. W mojej ocenie jest problem wielki, bo dzisiaj jest 

sytuacja taka, że oczyszczalnia nasza, jeśli chodzi o parametry, wyniki, pracuje bardzo dobrze. Nie 

mniej jednak jest gospodarka osadowa, gdzie w granicach 1.000 ton osadu zbiera się w ciągu roku. 

Osad z naszej oczyszczalni jest wykorzystywany rolniczo, a ponieważ on jest pod ścisłym nadzorem, 

są określone okresy, pory roku, w których można ten osad wywozić. Już teraz są problemy, ponieważ 

mamy bardzo wysokie temperatury i praktycznie już jest odczuwalne w tych rejonach, które są 

najbliżej oczyszczalni ścieków. Po wybudowaniu nowych budynków problem będzie jeszcze większy. 

Wtedy samorząd chocianowski będzie musiał w inny sposób rozwiązać problem gospodarki 

osadowej, zainwestować w inny sposób, żeby to nie było uciążliwe. Dzisiaj praktycznie nie ma takiej 

możliwości – albo tak, albo odszkodowanie dla właściciela, któremu przekształcono grunty. 

Radny Jerzy Likus: Kiedy była podjęta decyzja odnośnie zamiany działek na budowlane? Wtedy były 

inne problemy, nie było takich problemów z oczyszczalnią ścieków, czy to wynikło w tym roku, czy           

w ubiegłym roku, bo wysokie temperatury latem się pokazały i przyrost osadów się diametralnie 

zwiększył? 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Problem zawsze był, bo w Polsce są 

okresowo wysokie temperatury i tutaj ta gospodarka osadowa jest bardzo ważna. Przypomnę, że 

nawet w pewnym okresie, poprzez ustalenie taryfy, były specjalne środki przeznaczone na 

zmniejszenie ilości tych osadów. Ja zmierzam do tego, że planując osiedla trzeba brać pod uwagę 

ewentualne uciążliwości, które mogą powstać. Mieszkańcy nabywają działki w zależności od ceny, od 

miejsca i w dobrej wierze. Trudno będzie mieć pretensje do mieszkańców, że tam kupują działki i tam 

się zaczną budować. Nie zawsze to jest odczuwalne, ale może się to nasilać. Ja temat sygnalizuję tylko 

po to, żeby była świadomość w planowaniach przestrzennych, że musi być wizja przyszłościowa, 

trzeba wszystkie aspekty brać pod uwagę.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Ja mam jeszcze jedno pytanie, panie Burmistrzu. Od 

jakiegoś czasu mówi się w gminie, że jest potrzebne zwodociągowanie i skanalizowanie miasta               

i gminy Chocianów. Jeżeli teraz mamy problem z przerobieniem tych osadów, to jak to się będzie 

miało, gdy gmina będzie w potrzebie i będziemy dążyć do tego, żeby gminę zwodociągować  

i skanalizować. Czy trzeba będzie przeznaczać jakieś nowe tereny na te osady? 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Nie. Są różne technologie gospodarki 

osadami, tyle że modernizacja naszej oczyszczalni ścieków kosztowała Gminę ponad 9 mln złotych,      

z tego 1.490.000 euro dostaliśmy dofinansowania z tzw. funduszy norweskich. Ale w tym projekcie 

nie było rozwiązań gospodarki osadami, są różne inne rozwiązanie, biogazownie itd. Nad tym trzeba 

będzie się w przyszłości pochylić. Nasza oczyszczalnia jest w stanie wchłonąć wszystkie wsie, 5 wiosek 
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z Gminy Przemków i nawet z Radwanic. Jeśli chodzi o wyniki oczyszczania, są w mojej ocenie 

rewelacyjne, bo praktycznie nie mamy problemu z Inspekcją Ochrony Środowiska. Ma ona dobre 

rozwiązania techniczne tyle, że w przyszłości trzeba mieć na uwadze, żeby jeszcze rozwiązać problem 

gospodarki osadami. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Czy są jakieś pytania do projektu uchwały? Nie widzę. 

Rada Miejska w głosowaniu: 

Za - 13 

Przeciw - 0 

Wstrzymało się – 1 

przyjęła projekt uchwały do realizacji. 

 

Punkt 8. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

Dolnośląskiego – projekt Nr 309.2018. 

W sali obecnych było 14 radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Proszę komisje o opinie. 

Radny Bronisław Klita: Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Radny Jerzy Likus: Komisja ds. rozwoju gminy, bezpieczeństwa i rolnictwa – członkowie komisji 

indywidualnie podejmą decyzję w czasie głosowania. 

Radny Marek Skorny: Komisja Oświaty pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Otwieram dyskusję. 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Proszę Państwa, to jest ciąg dalszy tego 

tematu, o który pytał na poprzedniej sesji radny Bronisław Klita. Leży w Urzędzie umowa z Zarządem 

Województwa w sprawie dofinansowania tego zadania. I bez uchwały Rady nie można było tego 

podpisać. Dzisiaj ja się boję, zaznaczam boję się, czy nie jest już za późno – jak daleko już jest 

Wojewódzka Służba Dróg i Kolei, która przygotowuje wniosek do Zarządu Województwa, żeby te 

inwestycje zatwierdzić. Ale będziemy po prostu próbować, ja tę umowę podpiszę i praktycznie ona 

jutro wyjdzie do Wojewódzkiej Służby Dróg i Kolei.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Czy są jakieś pytania do projektu uchwały? Nie widzę. 

Rada Miejska w głosowaniu: 

Za - 14 

Przeciw - 0 

Wstrzymało się – 0 

przyjęła projekt uchwały do realizacji. 
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Punkt 9. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Gminy Chocianów na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych – projekt 

Nr 310.2018. 

W sali obecnych było 14 radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Proszę komisje o opinie. 

Radny Bronisław Klita: Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Radny Jerzy Likus: Komisja ds. rozwoju gminy, bezpieczeństwa i rolnictwa – członkowie komisji 

indywidualnie podejmą decyzję w czasie głosowania. 

Radny Marek Skorny: Komisja Oświaty pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Otwieram dyskusję. Czy są jakieś uwagi, pytania? Nie 

widzę. 

Rada Miejska w głosowaniu: 

Za - 14 

Przeciw - 0 

Wstrzymało się – 0 

przyjęła projekt uchwały do realizacji. 

 

Punkt 10.  

Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Chocianów – projekt Nr 313.2018. 

W sali obecnych było 14 radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Otwieram dyskusję.  

Skarbnik Miasta i Gminy Chocianów Stanisława Potoczna: Proszę Państwa, projekt uchwały                

w sprawie wprowadzenia zmian do wieloletniej prognozy finansowej Gminy Chocianów różni się tym 

od poprzednio złożonego projektu, że pewne zmiany nastąpiły i wprowadzone zostały zarządzeniem, 

natomiast w bieżącym projekcie w sprawie budżetu nastąpiła zmiana po stronie dochodów, czyli 

wycofanie wcześniej wprowadzonej dotacji ze Związku Gmin Zagłębia Miedziowego i stąd                    

w „Objaśnieniach”, czyli w załączniku nr 3 widnieją inne kwoty, o które są zmniejszane bądź 

zwiększane pozycje po stronie dochodów i po stronie wydatków. Jeśli Państwo pozwolą, to tutaj 

należałoby omówić łącznie ze zmianami budżetu. Chyba, że już zakończyć. Czy Państwo chcą w taki 

sposób, bo to się właściwie ściśle wiąże. To, jeśli chodzi o zmianę wieloletniej prognozy finansowej. 

Natomiast projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany budżetu gminy Chocianów na 2018 rok 

– również uległ zmianie, a to dlatego, że we wcześniejszym projekcie po stronie dochodów było 

planowane zwiększenie z tytułu dotacji na oświatę – a konkretnie na podręczniki. Na tę zmianę 
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jednostki oświatowe czekały, dlatego że jest praktycznie miesiąc wrzesień, szkoły dokonały zakupu 

podręczników i praktycznie czekały na tę dotację, na zwiększenie planów finansowych. W związku         

z tym, że uchwała nie była podjęta w ubiegłym tygodniu – pan Burmistrz jako organ wykonawczy 

zarządzeniem dokonał zmiany budżetu i dotację na podręczniki i ćwiczenia wprowadzono do 

budżetu. Te zmiany wyglądają zgoła inaczej. Ponadto przy powieleniu materiałów, które Państwo 

otrzymali kilka dni temu – w uzasadnieniu tej uchwały zabrakło strony 2-giej. Jak Państwo widzieli 

została skserowana strona 1-sza i 3-cia, natomiast nie było strony 2-giej. Początku i końca 

uzasadnienia nie będę czytała, bo to Państwo mieli w materiałach, chyba że będą jakieś pytania. 

Natomiast odniosę się do tej strony 2-giej, która nie została wcześniej Państwu dostarczona, a dzisiaj 

jest przed Państwem na biurkach. Czyli jakie zmiany po stronie wydatków? Zmniejszenia w dziale  

promocji - przeniesienie środków tj. 25.000 zł do rozdziału 921 95 i jest to związane ze zwiększeniem 

planu zadania inwestycyjnego „Budowa pomnika Józefa Piłsudskiego i zagospodarowanie terenu 

wokół pomnika na Placu Wolności”. Jeśli chodzi o zmniejszenia wydatków – przeniesienie z rozdziału 

915 w ramach danego działu, ponieważ dosyć dużo zmian zostało wprowadzonych w funduszach 

sołeckich. Praktycznie mają Państwo załącznik nr 4 do tej uchwały i zmiany dotyczą przedsięwzięć 

Rakowa, Parchowa, Brunowa i Trzebnic. To się wiąże z tym, że niektóre przedsięwzięcia zostały już 

zrealizowane przez sołectwa, nie zostały ewentualnie wszystkie środki wykorzystane – w związku        

z tym sołectwa podejmowały też nowe uchwały i takie wnioski są, żeby przenieść niektóre środki 

niewykorzystane. Natomiast w niektórych sołectwach są uchwały o zmianie przedsięwzięć – jest taka 

możliwość, takie wnioski zostały dostarczone wraz z uchwałami, w związku z tym to jest Państwu 

przedłożone do zmian. Jeśli chodzi o zmniejszenia wydatków, czyli pozostała działalność kulturalna i 

tu jest kwota zmniejszenia o 9.000 zł. W związku z tym, że wcześniej była wprowadzona planowana 

dotacja ze Związku Gmin na zadania majątkowe i bieżące. W tej chwili, jeśli po stronie dochodów 

zostanie wycofana ta dotacja, tak jak Państwo mają zapisane, dlatego że planowane będzie 

wykonanie tego zadania przez Chocianowski Ośrodek Kultury, w związku z tym i po dochodach, i po 

wydatkach zostają te wydatki zmniejszone. Zwiększenie następuje w rozdziale 600 04 i ten rozdział 

nazywa się „Lokalny transport zbiorowy” – o kwotę 5.000 zł z tytułu planowanych wydatków na 

pilotażowy program komunikacji zbiorowej na terenie miasta i gminy. W rozdziale 616 – 4.754 zł to są 

zmiany w ramach tzw. funduszu sołeckiego Parchów, natomiast kwota 43.500 zł wynika z załącznika 

na plan na utwardzenie części działki nr 515 w obrębie Parchów. W rozdziale 700 01 planowany jest 

zakup 3 kontenerów na odpady stałe, gdzie planowane jest umieszczenie tych kontenerów na 

cmentarzu komunalnym w Chocianowie. Co zmienia się w rozdziale „oświata”? Otóż, w związku  

z tym, że po stronie dochodów przyjmuje się  do budżetu środki z rezerwy części oświatowej tj. kwota 

50.654 zł i o takie środki występowała gmina – otrzymaliśmy zwiększenie tej części oświatowej             

z rezerwy i te środki przejdą na zwiększenie planu finansowego dla Szkoły Podstawowej w Szklarach 
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Dolnych. Również 17.000 zł - zwiększenie planu finansowego Urzędu w dziale oświaty, po stronie 

dochodów wprowadzane są środki z tytułu uczęszczania dzieci z innych gmin do przedszkoli na 

terenie Gminy Chocianów. Gmina również ponosi wydatki za dzieci, które są zamieszkałe na terenie 

Gminy Chocianów, a uczęszczają do przedszkoli w innych jednostkach samorządu terytorialnego. Dla 

przedszkola zwiększenie wydatków o 2.000 zł w związku z wprowadzeniem rytmiki, w rozdziale 

związanym z realizacją programów przeciwdziałania alkoholizmowi – zwiększenie planu wydatków                

o kwotę 34.275 zł i to wynika z faktu, iż za rok 2017 środki nie były w całości wydatkowane. Dochody 

wpłynęły, natomiast nie nastąpiła realizacja wydatków w 100 % i zgodnie z przepisami te środki 

należy wprowadzić w tym roku po stronie wydatków na realizację programów. Zwiększenie 

wydatków w związku z przyznaniem dotacji dla gminy na finansowanie programu w zakresie 

dożywiania, natomiast w rozdziale związanym z oświetleniem ulicznym o kwotę 3.288 zł na wymianę 

źródła światła w lampach oświetlenia ulicznego przy ul. Szprotawskiej, natomiast 10.000 zł to jest 

zmiana w ramach funduszu sołeckiego Parchowa. I to jest omówione na tej stronie, której Państwo 

nie otrzymali.  

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado – 

wszystkie gminy Związku Gmin zagłębia Miedziowego otrzymały środki w wysokości 30.000 zł na 

promocję. Po analizach na Zarządzie Związku zostało ustalone, że nie mogą to być wydatki 

majątkowe, dlatego musieliśmy ten nasz budżet przebudować i z tych środków skorzysta 

Chocianowski Ośrodek Kultury na realizację promocji Związku Gmin. Chciałem wrócić do tematu 

zasadniczego, bo termin 11-go listopada się zbliża. Jeśli chodzi o popiersie – jest już gotowe., po 

doczyszczeniu będzie to rewelacyjnie wyglądało, w tej chwili jest w trakcie realizacji postument. Będą 

jeszcze wydatki, musimy zakupić i zamontować maszt do podniesienia flagi państwowej, zrobić 

dojście do tego masztu. Wydatkami bieżącymi zajmie się Chocianowski Ośrodek Kultury, będziemy 

starać się zakupić kotyliony, inne rzeczy, tak aby ta uroczystość nabrała właściwej rangi. Na to 

Chocianowski Ośrodek Kultury będzie miał środki własne. Chcemy zaprosić grupę konną 

Piłsudczyków, jesteśmy domówieni. Wojsko stawia też warunki pod kątem poziomu, dlatego też 

zamawiamy orkiestrę górniczą do całej oprawy. Jeśli będzie Kompania Honorowa Wojska Polskiego, 

to też to wszystko musi być dopięte. Chciałbym doprecyzować tytuł zadania „Budowa pomnika Józefa 

Piłsudskiego i zagospodarowanie terenu wokół pomnika na Placu Wolności w Chocianowie wraz             

z tablicami okolicznościowymi.” O tym była mowa, ale nie jest to dopisane. Są gotowe dwie tablice      

z brązu, okolicznościowe: jedna ku czci Sybiraków, druga ku czci Pomordowanych na Kresach 

Wschodnich. Te sprawy kamieniarskie wykonuje firma ze Strzegomia. Myślę, że zdążymy z tym 

zadaniem. Teraz czekamy jeszcze na decyzję Konserwatora Zabytków, okazuje się, że łatwiej rzeźbę 

wykonać niż uzyskać jakieś dokumenty. 
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Sołtys Parchowa Anna Pichała: Mam jeszcze pytanie odnośnie tych środków promocyjnych gminy 

przekazywanych dla Chocianowskiego Ośrodka Kultury. Chciałam w tym momencie zadać pytanie:      

w jakich kwotach i z jakiego tytułu Chocianowski Ośrodek Kultury z naszych podatków wspiera 

prywatne inicjatywy wyborcze. Ja wiem, my też korzystaliśmy ze środków w kwocie 200 zł. Pani 

Dyrektor wsparła nasze DNI PARCHOWA odbywające się cyklicznie, co roku. Natomiast nie mówię       

o imprezach, które odbywają się stale, zawsze, ale o nowych np. Traktoriada. W jakiej kwocie budżet 

miasta i Chocianowski Ośrodek Kultury wsparł tę inicjatywę wyborczą?  

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Właśnie, okazuje się, że kampanię 

wyborcza robią wszyscy, tylko uwagi są do kultury. Jeśli chodzi o sprawę Traktoriady – budżet 

Chocianowskiego Ośrodka Kultury nie poniósł żadnych kosztów. Dzięki temu, że namioty zostały na 

drugi dzień, Chocianowski Ośrodek Kultury nie zapłacił za transport namiotów. Jeśli chodzi o straż 

pożarną – bezpieczeństwo, ochrona przeciwpożarowa jest to zadanie własne gminy i w zasadzie 

Burmistrz odpowiada za sprawne funkcjonowanie tej ochrony. Mamy rewelacyjne jednostki ochrony 

przeciwpożarowej, które skupiają wiele młodzieży. Strażacy, którzy wyjeżdżają do pożarów, 

wypadków drogowych mają w planach również szkolenie, ćwiczenie i inne rzeczy.  Ich wyjazd na 

Traktoriadę praktycznie był zarówno szkoleniowy, bo jak przyjechali pocięli samochód, pokazali, jak 

wygląda praca przy wypadkach komunikacyjnych, odjechali i praktycznie na każdej imprezie można 

powiedzieć, jeśli będzie zaproszenie dla jednostek, wszystkich jednostek, które są. Trudno sobie 

wyobrazić w gminie Chocianów jakiekolwiek uroczystości, imprezy bez udziału strażaków. Dla mnie 

Ochotnicze Straże Pożarne w Gminie Chocianów to jest takie oczko w głowie, bo praktycznie 

wspieramy to, będę wspierał to, bo przy naszych jednostkach skupia się młodzież, a tej młodzieży – 

powtórzę to, co powiedziałem w Szklarach, w gminnych jednostkach chocianowskich młodzieży jest 

co najmniej dwukrotnie więcej niż w całym Powiecie Polkowickim i tego nam nie wolno zgubić – 

zarówno Parchów, Chocianów, Szklary Dolne, Trzebnice czy nawet jednostka z Michałowa też jest 

wspierana. 

Sołtys Parchowa Anna Pichała: Ale to chodziło o środki… To był punkt, o czym mówił Pan Burmistrz, 

o wspieraniu inicjatyw i przekazywaniu środków, dlatego też zapytałam. Jeżeli chodzi o inne pytanie 

dotyczące budżetu, to akurat to się też tyczy straży pożarnej – widziałam kwotę w budżecie 

zabezpieczoną na transport publiczny w kwocie 5.000 zł, chciałam zapytać – już dostaliśmy 

odpowiedź z Powiatu Polkowickiego, jeżeli chodzi o partnerstwo do tego projektu, bo jeżeli nie,           

a interesuję się tą sprawą to wnoszę, aby te 5.000 zł przekazać na umundurowanie dla straży 

pożarnej na przykład. Wtedy przegłosowywanie poprawek w budżecie pakietowo niesie za sobą 

ryzyko tego typu, że te poprawki nie zostaną wprowadzone i inne, np. fundusz sołecki także będą 

czekały na zrealizowanie. Dlatego wnoszę o to, aby pan Burmistrz wniósł autopoprawkę i przekazał 

kwotę, która jest teraz blokowana sztucznie, tak naprawdę, ponieważ nie ma odpowiedzi z Powiatu – 
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na cele, które są jak najbardziej konieczne i umotywowane, np. szkolenia bądź umundurowanie dla 

straży pożarnej. 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Proszę Państwa, mleko się rozlało                       

i praktycznie odwrotu nie ma. Od wielu lat w gminie Chocianów rozmawia się, mieszkańcy terenów 

wiejskich proszą o pomoc, jeśli chodzi o komunikację, dojazdy do szpitali, do urzędów administracji 

publicznej. Do mnie wpłynął wniosek, poparty około 1.600 podpisami, żeby poprzeć projekt 

pilotażowy komunikacji między Chocianowem a Lubinem. W mojej ocenie, nawet gdyby to miało być 

tylko 3 miesiące, to te 5.000 zł warto by było tym mieszkańcom dać, stworzyć taką możliwość. 

Przejazd miałby być Chocianowiec – Trzebnice, skręt na Brunów, Szklary Dolne, Szklary Górne, Obora 

do Lubina. Nie rozumiem, jakie to ma znaczenie – stanowisko zarządu Powiatu Polkowickiego. 

Problem komunikacji ponadgminnej jest problemem Starostw – jednego i drugiego. To, że pan 

starosta Marek Tramś z udziałem chocianowskich członków zarządu, oczywiście wszystkie inicjatywy 

tego transportu blokuje. O czym mówię? Gmina Grębocice, która w bieżącym roku wydała na 

budowę dróg powiatowych 8 mln zł – w tej kadencji, przepraszam nie w tym roku, wystąpiła                 

z inicjatywą, że chcą mieć transport między Grębocicami a Polkowicami za własne pieniądze, Wójt 

zawnioskował i decyzją 3:2 zarząd odrzucił ten wniosek. Kwestia potrzeb komunikacji rodzi się 

wszędzie, niedawno było zebranie, można powiedzieć wyborcze, przy ul. Głogowskiej, deklaracja, że 

będziemy dzieci wozić do przedszkola. Chociaż przedyskutujmy ten temat i te możliwości. Nawet 

Przewodniczący tutaj ma swoje pomysły, jeśli chodzi o komunikację. Co zrobi Rada? To jest 

stanowisko Rady. Ja zaproponowałem tę kwotę minimalną, symboliczną kwotę, bo nie może być też 

sytuacji – Starosta powiedział wyraźnie, żeby Gmina Chocianów nawet złotówki nie dopłaciła do tego 

pilotażu. Jeśli Rada uzna i przegłosuje ten punkt na „nie”, to nie! To jest wola Rady i tutaj praktycznie 

nie ma tematu. W mojej ocenie temat jest głębszy i też muszę tutaj, w tym miejscu powiedzieć, że 

komunikacja zbiorowa nie jest w interesie, potocznie mówiąc, Polkowic. A dlaczego? Proszę Państwa, 

w tym roku szkolnym w Zespole Szkół w Polkowicach utworzono dwa bliźniacze kierunki, takie jak                    

w Chocianowie. Wielokrotnie mieszkańcy Powiatu Polkowickiego, gmin podgłogowskich pytają, co 

zrobić, żeby ich dzieci mogły dojechać do szkoły, świetnej szkoły w Chocianowie. Niestety, nie mogą 

dojechać, bo „macie podobny kierunek w Polkowicach” i teraz dojdzie jeszcze do sytuacji takiej, że 

zabiorą czy dadzą takie warunki i zabiorą najlepszych nauczycieli, na których ta szkoła się opiera           

i brutalnie mówiąc Chocianów zostanie z ręką w nocniku. Bo tak to wychodzi. Komunikacja jest 

bardzo ważna, proszę wytłumaczyć mieszkańcom Michałowa, że nie mają dojazdu. Chciałem zwrócić 

uwagę na jedną rzecz – gmina na dzień dzisiejszy wydatkuje z budżetu ponad 400.000 zł na dowozy 

dzieci do szkół, dzieci niepełnosprawnych do specjalnych ośrodków, wydatkujemy już wielkie kwoty. 

Należałoby się po prostu zastanowić, bo w mojej ocenie już odwrotu od tematu nie ma. Nie może być 

sytuacji takiej, że młodzież wybiera kierunki kształcenia tam, gdzie jest dojazd. Czy np. z tych 
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miejscowości, gdzie nie ma dojazdu, to praktycznie nie mają szans rozwojowych. Nie może być też 

takiej sytuacji, że dla przykładu: uczeń jedzie do Szklar Górnych, wysiada i na piechotę idzie do Szklar 

Dolnych, nie mówiąc do Trzmielowa czy do Brunowa. Są to ważne problemy i że to akurat w tym 

okresie kampanijnym te tematy wychodzą, trudno - takie jest życie. Ale temat jest niesłychanie 

ważny  i trzeba się po prostu nad tym pochylić. Jeszcze raz podkreślam – to jest moje zdanie, moje 

stanowisko, a decyzja w tym temacie, tych 5.000 zł należy do Szanownej Rady. 

Radny Krzysztof Kowalczyk: Panie Burmistrzu, ja pamiętam kiedyś, na jakiejś sesji Pan straszył Radę, 

że jeżeli nie uchwalimy „Regulaminu parku” to Policja nie będzie chodzić do parku i pilnować 

porządku. Takie śmieszne rzeczy. Były 4 lata na zajęcie się sprawę komunikacji tu, w tej gminie. 

Udzielał Pan wywiadów w jakichś gazetach, były przymiarki, inne rzeczy, to było nierealne. Natomiast 

to jest właśnie bardzo dziwne, że w tej chwili, w zasadzie, problem komunikacji stał się problemem 

kampanii wyborczej. Jeden z kandydatów używa to jako sztandarowy punkt kampanii wyborczej. 

Grębocice składały wniosek o ten transport, czy o coś, ale nie składały wniosek o nowego burmistrza, 

gdzieś jakiegoś przywiezionego w teczce, czy w autobusie. Bo Pan chce przywieźć tego burmistrza      

w autobusie. Więc ja proponuję w ogóle odrzucić ten projekt. Pytanie: czy my możemy, czy Rada 

może odrzucić tylko te 5.000 zł, tą jedną poprawkę, czy musimy odrzucać cały budżet? Może ktoś mi 

odpowie na to, bo nie ma pani Radczyni i nie wiem, czy to przypadek, czy nie? Jak to jest? To jeżeli     

w takim razie proponuję odrzucić cały budżet, żeby tych 5.000 zł nie było, bo jeżeli będzie, to od jutra 

autobusy zaczną jeździć oklejone wizerunkiem kandydata na burmistrza. To daję tu głowę, tutaj na 

tym stole – że tak będzie! A Pan w tej kampanii uczestniczy, na wstyd wszystkim mieszkańcom 

Chocianowa, panie Burmistrzu. Wstyd mi za Pana.  

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: No i proszę Państwa, Państwo są 

świadkami, kto wprowadza atmosferę na sali. Kto prowokuje do dyskusji. Proszę Pana, Panu powiem 

tak, panie Radny: prowadził Pan firmę Fragarię w Trzebnicach, padła firma, prowadził Pan pijalnię 

piwa w Chocianowcu – też padła. Przyszli z prośbą, żeby Panu pomóc, żeby Pana zatrudnić. 

Pomogłem i Pana zatrudniłem, pożytek z Pana jest taki sam, jak de facto z Radnego. Ale nawyki Panu 

zostały, proszę Pana. 

Radny Krzysztof Kowalczyk: Przepraszam, takie osobiste wycieczki, Panie Burmistrzu. To Pan ma 

szczęście, Pan cały czas w gospodarce budżetowej pracował, nie pracował Pan w rynkowej. Taka była 

sytuacja na rynku. Tam, w tej pijalni w Chocianowcu zostało kilka, czy kilkanaście tysięcy złotych nie 

zapłaconych należności, proszę Pana. Więc tak to było, nie dało się prowadzić. Pan wicepremier 

Balcerowicz wychłodził gospodarkę – koniec. Jaka klientela, taki biznes. Ja wiem, kto takie wieści po 

Chocianowcu rozpowszechnia. Wiem, kto rozpowszechnia, ale sobie wypraszam, wypraszam panie 

Burmistrzu takie wycieczki z jakąś Fragarią, z jakimiś innymi rzeczami! 
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Wszystkie takie hurtownie owocowe padły! W całej okolicy! Pan dobrze wie! Dobrze Pan wie, bo pan 

próbuje mi przypisać jakąś nieudolność albo coś takiego. Bzdura! Cud, że to się jeszcze ciągnęło, że 

ludzie mieli zatrudnienie i tak dalej. Z ZUS-em jestem dawno rozliczony, bo uprzedzam, wyprzedzam 

dalsze plotki na ten temat. Z ZUS-em jestem rozliczony i sprawa jest zamknięta. Jaka klientela, taki 

interes. Jeszcze raz mówię. I proszę sobie nie pozwalać, panie Burmistrzu. Proszę nie pozwalać na 

takie wycieczki! Bo to jest zwykłe chamstwo, to co Pan wyrabia.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Panie Krzysztofie, już wystarczy. Ja bardzo proszę, 

żeby przejść do porządku obrad, tylko i wyłącznie w tym punkcie się poruszać. Nie będę więcej 

dopuszczać do głosu żadnych takich prowokacji. 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: W sprawie budżetu – było pytanie. Nie 

trzeba prawnika, praktycznie to reguluje po prostu ustawa. Rada może zrobić wszystko. Może 

odrzucić cały budżet, może przegłosować wyprowadzenie punktów, w ciągu 5 minut możemy to 

zmienić na inne. Tak, że to są sprawy po prostu oczywiste, nie potrzebny tutaj jest prawnik w tym 

temacie.  

Radny Krzysztof Leszczyński: Panie Burmistrzu, ja się całkowicie z Panem zgadzam, jeżeli chodzi o te 

kwestie wcześniejsze, o których Pan mówił do budżetu. I z panią Sołtys również się zgadzam, 

wszystko jest ważne w naszej gminie. Ważni są strażacy, ważna jest kultura, ważna jest promocja, 

ważna jest oświata, ważny jest transport, ważni są mieszkańcy wsi, miasta, starsi, młodsi – wszyscy 

jesteśmy ważni dla siebie wzajemnie. Natomiast, co do zmian w budżecie – no jest 5.000 zł, tych 

pieniędzy na projekt pilotażowy potrzeba 25.000 zł, a nie 5.000 zł. To jest troszkę mało i jakby, miło 

by było, gdyby Pan Burmistrz wskazał, czy jest możliwość w tym budżecie dokonania takich zmian, to 

proponowałbym właśnie zmianę w tym kierunku. Dlaczego… Proszę Państwa, myśmy nigdy nie 

rozmawiali na sali... wniosek do budżetu! Pan mi przerywa!  

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Panie Krzysztofie, ja naprawdę... Niech Pan nie 

krzyczy, jesteśmy w punkcie „zmiany do wieloletniej prognozy finansowej”. 

Radny Krzysztof Leszczyński: Ale rozmawialiśmy o budżecie. Chcę zamknąć ten punkt. Wrócimy 

później do punktu 12-go. 

Radny Krzysztof Leszczyński: Dobrze. 

Głos z sali. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Musiałaby Rada udzielić Panu głosu, ale to musiałoby 

być w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. Ale nie była przegłosowana wieloletnia prognozy 

finansowa. Proponuję, żeby zamknąć ten punkt – „zmiany do wieloletniej prognozy finansowej”           

i przejść do budżetu. Czy są jeszcze uwagi do wieloletniej prognozy finansowej? Nie widzę. 
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Rada Miejska w głosowaniu: 

Za - 9 

Przeciw - 1 

Wstrzymało się – 4 

przyjęła projekt uchwały do realizacji. 

 

Punkt 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Chocianów na 2018 rok – projekt Nr 314.2018. 

W sali obecnych było 14 radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Otwieram dyskusję. Proszę pan Krzysztof, później 

Pan z publiczności - poddam wniosek pod głosowanie Rady. 

Radny Krzysztof Leszczyński: Tak organizacyjnie. Jeżeli jest taka sytuacja, że ktoś z Państwa chce 

zabrać głos, a obywatele jak najbardziej mogą zabrać głos, to w tym momencie Rada głosuje, czy 

udzielić głosu, czy nie. To tylko informacyjnie. Natomiast, co do budżetu to prosiłbym jeszcze  

o zwiększenie tych środków na transport publiczny do 25.000 zł. Ja powiem szczerze – nie chciałbym 

któregokolwiek z paragrafów uszczuplać, bo nie wiem który można. Jeżeli pani Skarbnik, pan 

Burmistrz widzą taką możliwość, to bardzo bym prosił. 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Jednoznacznie – nie ma takiej możliwości, 

takiego wniosku nie zgłoszę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Proszę Pana z publiczności, aby się przedstawił                                     

i powiedział, w jakim temacie chce zabrać głos, a następnie poddam ten wniosek pod głosowanie. 

Pan z publiczności: ... Augustyniak (słabo słychać na nagraniu). Jestem mieszkańcem gminy od 40-stu 

lat, chciałem zaapelować do wszystkich Państwa radnych o odrzucenie projektu... 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Nie, najpierw musimy przegłosować „zgodę”. Teraz 

poddam wniosek pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu: 

Za – 12 

Przeciw – 2 

Wstrzymało się – 0 

udzieliła głosu panu Augustyniakowi. 

Pan Augustyniak: Po raz trzeci apeluję do Państwa radnych o odrzucenie projektu finansowania 

darmowej komunikacji do miasta Lubin. Oczywiście darmowa komunikacja, komunikacja – ważna 

rzecz. Społeczeństwo zasługuje na uwagę, tylko proszę Państwa niech nowa kadencja się nad tym 

pochyli.  Zobaczymy wtedy, proszę Państwa, czy - jeżeli kandydat na burmistrza Tomasz Kulczyński 
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przegra tę batalię – to Powiat Lubiński będzie dalej skłonny do finansowania tej inicjatywy. Dlatego 

prosiłbym o odrzucenie tego projektu. 

Radny Jerzy Likus: Proszę Państwa, chciałem tylko poddać pod rozwagę, pod przemyślenie tej 

propozycji dofinansowania przewozów ludzi w okresie kampanii wyborczej, żebyśmy czasem nie 

wyrządzili społeczeństwu krzywdy. Na czym miałoby to polegać? W okresie kampanii będą 

funkcjonowały darmowe przejazdy, to się odbije negatywnym skutkiem na przewozy już istniejące. 

Busy, które będą przez 3 miesiące hulały, mogą w pewnym momencie się odwrócić i w którymś 

momencie nie będzie ani busów, ani autobusów. 

Radny Norbert Piotrowski: Ja chciałbym tylko zaznaczyć, że my nie jesteśmy przeciwni tej 

komunikacji nieodpłatnej, bo „darmowej” to ciężko to nazwać. Tylko chcemy – w imieniu swoim – by 

ten temat był uregulowany po wyborach, czyli po 21 października, a nawet po 4 listopada, gdzie II 

tura już będzie rozstrzygnięta. Moje stanowisko jest takie – jesteśmy za komunikacją, nie żeby media 

jutro czy dzisiaj nawet - nagłaśniały, że tu Rada jest przeciwko czemuś takiemu, jak było po ostatniej 

sesji, próbowali mi wcisnąć to, że jestem przeciwko komunikacji. Nie, jestem za komunikacją, tylko                             

w tym momencie te pieniążki nie są zasadne, żeby znajdowały się w budżecie. Dlatego mój wniosek 

jest taki: w dziale „600 04 Lokalny transport zbiorowy” przenieść 5.000 zł do tego samego działu                        

w § 60015 „Drogi publiczne”. 

Radny Krzysztof Leszczyński: Ja chciałem bronić tych pieniędzy – jednak w tym dziale i na ten cel. 

Proszę Państwa te pieniądze są potrzebne, czy to będzie przed czy po wyborach. Ważne, że przyszedł 

człowiek z pomysłem, chcemy coś przetestować i to jest bardzo istotne, żeby ten projekt ruszył. Te 

pieniądze proszę o pozostawienie, a w najbliższym czasie jeszcze zwiększenie do 25.000 zł. 

Radny Marek Skorny: Ja mam takie pytanie - jeżeli na dzień dzisiejszy wydajemy kilkaset tysięcy 

złotych na dowóz dzieci, czy ktoś jest w stanie oszacować, jakie będą wydatki z naszego budżetu na tę 

komunikację, która nazywa się darmowa? I pytanie następne: czy dzieci, które chcą dojechać do 

Lubina, do szkoły będą miały pierwszeństwo dojechania z Chocianowa do Lubina, czy tamten 

transport będzie z Lubina do Chocianowa? To jest też bardzo ważne.  

Radny Krzysztof Leszczyński: Ja podpowiem jeszcze, bo rozmawialiśmy przez chwilę o Zespole Szkół, 

który jest, że tak powiem – wyróżnikiem dla Chocianowa – a to z racji takiej, że są uczniowie, którzy 

dojeżdżają tutaj z Lubina i z Polkowic. To jest bardzo cenna szkoła, ten transport będzie w obie strony 

korzystny dla Zespołu Szkół i dla mieszkańców Chocianowa.  

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów: Jest temat, który pan Skorny poruszył. Ja się nie podejmuję 

dyskusji i szacowania tego wszystkiego. Proszę Państwa w 2015 roku Gmina opracowała „Koncepcję 

rozwoju transportu publicznego”, gdyż w 2016 roku miała być uchwalona nowa ustawa o transporcie 

zbiorowym. Nie została uchwalona w 2016, w 2017 i nie wiem, jak w tym roku będzie to wyglądało. 

Zarówno Gmina Chocianów, jak i Powiat Lubiński czy Polkowicki do tego się przygotowują. Proszę 
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Państwa, nie ma możliwości zorganizowania komunikacji zbiorowej w naszym rejonie bez Lubina. 

Nikt nie ma tutaj bazy, nikt nie ma taboru autobusowego, samochodowego – to jest bardzo ważna 

sprawa. Nie wiem, jak to będzie wyglądało po przetargu, bo on będzie musiał kiedyś nastąpić, jeśliby 

ta ustawa wchodziła. Według „Koncepcji (…)” były też spore kwoty przewidziane na dofinansowanie 

w zależności od ilości kursów. Jedno jest istotne, w tej chwili jest jedyna szansa  w tym wszystkim, 

aby objąć komunikacją wioski, które są odległe od głównych tras. Tutaj też  w pierwszej wersji była ze 

strony Starostwa Lubińskiego propozycja – po linii prostej. Powiedziałem wyraźnie, że nie ma mowy   

o takim rozwiązaniu, gdyż to, co powiedział Radny Likus, na tym odcinku, w jakiś tam sposób ta 

komunikacja jest. Proszę Państwa, trzeba wziąć pod uwagę, że do Lubina na dzień dzisiejszy, w sumie 

przez te wszystkie roczniki uczęszcza ponad 200 uczniów z Gminy Chocianów. To jest bardzo duża 

ilość i tutaj należałoby się do tego też i przygotować, i trudno, żeby wskazywać inne kierunki. Jeszcze 

raz podkreślam, że temat jest bardzo ważny i w mojej ocenie odwrotu od tematu już nie ma, bo 

praktycznie już tak w społeczeństwie ten temat jest nośny i głośny, że trzeba jakieś rozwiązania 

znaleźć. Czy to będzie teraz, jak to będzie wyglądało – trudno powiedzieć. Jest sytuacja też taka… no 

trudna, z uwagi na fakt, że to jest szczególny okres. Ja w tym miejscu apeluję do Radnych - do 16 

listopada funkcjonujemy, po drodze mamy wielkie święto – 100 rocznica Odzyskania Niepodległości, 

dotrwajmy do tego momentu, zróbmy to na miarę Chocianowa, na miarę chocianowskiego 

samorządu, gdyż to wydarzenie będzie historyczne dla miasta Chocianowa, dla Gminy Chocianów. 

Myślę, że wspólnie uda nam się to zrobić, to nasza wizytówka. Mieliśmy to szczęście, że podczas 

naszego urzędowania, podczas naszej kadencji przypada ta rocznica i my możemy zademonstrować 

tę uroczystość i zrobić to na miarę naszych możliwości. Apeluję – każdy kto jest chętny do pomocy,      

a pracy będzie bardzo dużo i bardzo dużo osób będzie potrzebnych do pomocy. Wiadomo, na Straże 

zawsze można liczyć i one będą, ale niezależnie od tego pomoc jest potrzebna. Sama uroczystość jest 

zaplanowana na 10-go listopada – nie 11-go, na godz. 16.00, gdyż Wojewoda Dolnośląski obejmując 

patronat na naszą uroczystością – jako główny gość naszej uroczystości nie może szybciej dojechać, 

gdyż ma we Wrocławiu uroczystości. 

Radny Krzysztof Mistoń: Panie Burmistrzu, jeszcze pytanie dotyczące budowy pomnika, czy tam – 

jeśli chodzi o zagospodarowanie – jest w planach zrobienie coś z tym ogrodzeniem wokół tych 

pomników?  

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Z ogrodzeniami to jest bardzo 

niebezpieczna rzecz, o czym przekonał się proboszcz. Dojście do masztu – ustaliliśmy z panią Dyrektor 

Miejskiego Zakładu, że musi być wybrukowane, mamy kostkę i nie może być tak, że żołnierze przejdą 

po trawie. Ma być tak, jak powinno być. Myślę, że będzie dobrze.  

Sołtys Parchowa Anna Pichała: Ja jeszcze chciałabym poruszyć jeden argument w sprawie darmowej 

komunikacji. Pan Jerzy Likus powiedział o firmach transportowych i ja tutaj się zgadzam z Nim, że na 
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pewno, jeżeli ruszy darmowa komunikacja – firmy te zbankrutują, gdyż mam bezpośrednie 

informacje od nich. Natomiast jeszcze są nasi lokalni przedsiębiorcy. Bo darmowa komunikacja to nie 

tylko dowóz dzieci do szkoły, ale także – słyszałam, że ma służyć robieniu zakupów w Lubinie. To jest 

swojego rodzaju sabotaż, który pozbawia naszych lokalnych przedsiębiorców obrotów. To oni płacą 

podatki do budżetu gminy i wywożąc ludzi na zakupy, zasilamy budżet kasy lubińskiej, pozbawiając 

środków z podatku dochodowego budżet kasy Chocianowa. Tak, że bardzo proszę by Radni także to 

wzięli pod uwagę. 

Radny Norbert Piotrowski: Ja bym chciał zgłosić wniosek o zamknięcie już dyskusji i poddanie pod 

głosowanie mojego wniosku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Poddaję wniosek radnego Norberta Piotrowskiego 

pod głosowanie: 

Za – 8  

Przeciw – 5  

Wstrzymało się – 1 

Gwar na sali. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Wniosek formalny został przegłosowany, nie ma 

dyskusji w tym temacie. Czy są jeszcze jakieś pytania do tego punktu. 

Gwar na sali. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Czy Pan Norbert Piotrowski podtrzymuje swój 

wniosek w sprawie przeniesienia tych pieniędzy? 

Radny Norbert Piotrowski: Tak. Z rozdziału 600 04 do 60015, czyli drogi publiczne – zostaje w tym 

samym dziale 600. 

Radny Krzysztof Kowalczyk: Mam jedną obawę, czy pan Burmistrz jutro nie przeniesie zarządzeniem 

tego z powrotem do transportu?  

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Jest po dyskusji. Koniec. 

Rada Miejska w głosowaniu: 

Za – 9 

Przeciw – 3 

Wstrzymało się – 2 

uwzględniła wniosek radnego Norberta Piotrowskiego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Przechodzimy do głosowania projektu uchwały          

nr 314.2018. 

Rada Miejska w głosowaniu: 

Za - 11 

Przeciw – 2 
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Wstrzymało się – 1 

przyjęła projekt uchwały do realizacji wraz z poprawką. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad zamykam XLVIII sesję Rady Miejskiej w Chocianowie. 

 

Protokół sporządzono 
na podstawie  
nagrania dźwiękowego. 
Protokołowała: 
Elżbieta Łukaszewska      Przewodniczący Rady Miejskiej 
                Janusz Zielony 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


